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Geachte heer Rijsdijk, 
 

Op 1 september 2023 heeft u schriftelijke vragen (RvO, art. 41) gesteld over de windturbines Nieuw 

Reijerwaard. Hieronder leest u de beantwoording van uw vragen. 

  

Vraag 1 

Wat is de reden dat u de ontwikkeling van de beoogde windturbines naar zich heeft toegetrokken? Heeft 

de gemeente de hiervoor benodigde expertise in huis? 

 

Antwoord: 

Op 21 juni 2012 heeft de gemeente Ridderkerk het ‘Convenant realisatie windenergie Stadsregio 

Rotterdam’ ondertekend. Hierin is een inspanningsverplichting opgenomen voor de realisatie van 9 

megawatts (MW) voor de gemeente Ridderkerk. Op 16 december 2020 is dit convenant verlengd met als 

nieuwe einddatum 31 december 2025. 

 

De realisatie van de opgave voor Ridderkerk was gedelegeerd aan de Gemeenschappelijke Regeling 

Nieuw Reijerwaard (GRNR). In het eerste kwartaal van 2022 is gebleken dat Engie als concessiehouder 

niet tot realisatie over kon gaan. Na de gemeenteraadsverkiezingen heeft het college gemeend dat het 

voor de gemeente Ridderkerk vele voordelen heeft om de regie op de realisatie van de 

inspanningsverplichting uit het convenant zelf te hebben in plaats van ondergebracht te houden in een 

gemeenschappelijke regeling met meerdere gemeenten. 

 

De benodigde expertise was al enige tijd in huis aangezien we als gemeente nauw betrokken waren bij 

de opdracht die de GRNR had. 

 

Vraag 2 

Hoeveel ambtelijke capaciteit is naar verwachting gemoeid met de ontwikkeling van de beoogde 

windturbines? In hoeverre gaat dit ten koste van lokale woningbouw- en duurzaamheidsprojecten?  

 

Antwoord: 

De ambtelijke capaciteit was al aanwezig voordat de regie in handen van de gemeente Ridderkerk kwam. 

De inzet gaat niet ten koste van woningbouwprojecten, aangezien hier een ander team aan werkt.  

 



 
 

Vraag 3 

Het is een professionele partij als Engie niet gelukt om de windturbines te ontwikkelen. Hoe komt dat? 

Waarom verwacht u dat het de gemeente wel gaat lukken? 

 

Antwoord: 

De les uit het mislukken van het realisatietraject met Engie is dat een realisatietraject vooral toekomst 

heeft als het maatschappelijk rendement zwaarder weegt dan financieel rendement. Een recente 

business case laat zien dat een eventueel windpark wel waarde kan hebben voor organisaties die 

genoegen nemen met een potentieel rendement van 3-4% en die eveneens kans zien om een significant 

deel van het kapitaal zelf in te brengen. De gemeente Ridderkerk gaat voor lokaal maatschappelijk 

rendement. 

 

Vraag 4 

Heeft u overwogen om met de provincie het gesprek aan te gaan om de ontwikkeling van de beoogde 

windturbines van tafel te krijgen? Zo ja, welke stappen heeft u genomen en waarom is dit niet gelukt? Zo 

nee, waarom niet? 

 

Antwoord: 

De provincie is ook convenantpartner en is bestuurlijk aanwezig bij de stuurgroep evenals de gemeente 

Ridderkerk. Na het teruggeven van de opdracht door Engie is door Ridderkerk bij de provincie 

aangegeven dat de opgave in Ridderkerk zeer lastig en wellicht onmogelijk zou worden. Echter heeft de 

energiecrisis het rendement op windparken weer een positieve draai gegeven waardoor sinds eind vorig 

jaar meerdere geïnteresseerde ontwikkelaars zich bij de GRNR en bij de gemeente Ridderkerk hebben 

gemeld. De opgave is hierdoor niet meer als zeer lastig of wellicht onmogelijk aan te merken. 

 

Vraag 5 

Windturbines hebben een grote impact op de leefomgeving. Hoeveel gehinderden (absoluut en 

procentueel) acht u aanvaardbaar en hoe zijn/worden deze getallen bepaald? Graag inzicht geven in de 

complete rekensom. 

 

Antwoord: 

Het windpark Nieuw Reijerwaard is reeds door de provincie vergund. Relevante onderzoeken en 

rapportages hebben hieraan ten grondslag gelegen. In de afgelopen jaren zijn de woningen op het 

bedrijventerrein gesaneerd. Daarmee zijn er geen objecten meer aanwezig die hinder ondervinden buiten 

de gestelde normen.  

 

Vraag 6 

Wat zijn de toetsmomenten en welke maatregelen kunnen er worden genomen bij overschrijding van de 

bepaalde aantallen gehinderden? 

 

Antwoord: 

Wanneer er bij toetsing na de realisatie overschrijdingen plaatsvinden ten opzichte van de normen 

kunnen er mitigerende maatregelen worden getroffen. Bij slagschaduw wordt op sommige plekken een 

overschrijding van de hinder verwacht en wordt derhalve gebruik gemaakt van een automatische 

stilstandvoorziening.  

 

Vraag 7 

Bent u bereid om bovenop de minimale wettelijke normen extra maatregelen te nemen om zo te zorgen 

voor een beter leefklimaat voor onze inwoners? Ook als dat extra geld kost? 

 



  

 
 

Pagina 3 van 4 

 

Antwoord: 

Het reeds vergunde kader is leidend, zie ook het antwoord op vraag 5. Bij het opstellen van het plan van 

aanpak voor de realisatie van het windpark Nieuw Reijerwaard zal worden bezien in hoeverre 

geoptimaliseerd kan worden door het benutten van innovaties die eventuele hinder van het windpark 

verder kunnen beperken.  

 

Vraag 8 

Worden er in het bestek eisen gesteld aan het absolute geluidsniveau van de windturbines op elk 

moment van de dag en op het gebied van slagschaduw? 

 

Antwoord: 

Zie antwoord 7. 

 

Vraag 9 

De stilstand kalender is heel bepalend voor het voorkomen van overlast en een rendabele exploitatie. Dit 

zijn tegenstrijdige belangen. Wie bepaalt deze kalender en maakt deze onderdeel uit van het bestek? 

Graag uw antwoord toelichten. 

 
Antwoord: 

Zie antwoord 7. 

 
Vraag 10 

U wilt bij de ontwikkeling van de beoogde windturbines gaan samenwerken met lokale partners. Welke 

lokale partners zijn hiervoor – naast De Groene Stroom – in beeld? 

 

Antwoord: 

Er zijn diverse partijen die zich bij de gemeente hebben gemeld als geïnteresseerde waaronder een 

lokaal ondernemerscollectief. De gemeente werkt op dit moment aan een plan van aanpak waarbij wordt 

bezien op welke wijze zij de realisatie van windpark Nieuw Reijerwaard wil vormgeven, in welke rol en 

met welke samenwerkingspartners. Op basis daarvan maakt zij een inschatting welke expertise voor het 

vervolg van het realisatietraject nodig is.  

 

Vraag 11 

Recent is er een nieuwsbericht verschenen waarin het RIVM waarschuwt dat er in de speciale coatings 

die gebruikt worden om windturbines te beschermen tegen roest mogelijk stoffen zitten die gevaarlijk zijn 

voor het milieu Het RIVM adviseert daarom om bij nieuwe windturbines een coating te gebruiken waar 

geen gevaarlijke stoffen uit voortkomen. Op welke wijze bent u voornemens om met dit advies rekening 

te houden bij de ontwikkeling van de beoogde windturbines? Zie: bericht RTL Nieuws coating windmolens 

mogelijk schadelijk voor milieu. 

 

Antwoord: 

Schade aan het milieu wil de gemeente uiteraard voorkomen. Wij zullen bij de realisatie van het windpark 

erop toezien dat de windturbines voldoen aan nationale en internationale certificering op dit vlak.  

 

Vraag 12 

Wordt de raad bij (het proces van) de ontwikkeling van de beoogde windturbines betrokken? Zo ja, op 

welke wijze? Zo nee, waarom niet? 

 
  



 
 

Antwoord: 

Het is de bevoegdheid van het college om uitvoering te geven aan het windplan voor Nieuw Reijerwaard 

binnen de reeds vergunde kaders. Uw gemeenteraad zal op passende wijze worden geïnformeerd zodra 

het plan van aanpak bekend is.  

 

Vraag 13 

Hoe ziet het tijdpad voor de ontwikkeling van de beoogde windturbines er uit, inclusief de mogelijke start 

van het aanbestedingstraject? Wat zijn daarbij de go/no-go momenten? 

 

Antwoord: 

De gemeente werkt op dit moment aan een plan van aanpak waarbij wordt bezien op welke wijze zij de 

realisatie van windpark Nieuw Reijerwaard wil vormgeven, in welke rol en met welke 

samenwerkingspartners. Hierin zal ook een roadmap worden opgenomen.  

 

Vraag 14 

Stel dat de windturbines uiteindelijk gerealiseerd worden, kunt u dan voor zorgen dat er een noodnummer 

beschikbaar komt dat inwoners in geval van overlast 24/7 kunnen bellen? 

 

Antwoord: 

In geval van overlast kan men zich altijd wenden tot de gemeente en tot de handhavende instantie 

DCMR. Goede communicatie met bewoners is cruciaal, ook wanneer de windmolens gerealiseerd zijn.  

 

Vraag 15 

Wat is de stand van zaken met betrekking tot de ontwikkeling van de beoogde windturbines in 

Barendrecht en in het bijzonder die Bedrijventerrein Oost (BT Oost), dicht bij de gemeentegrens met 

Ridderkerk? 

 

Antwoord: 

Ontwikkelingen van windturbines in de nabijheid van de gemeentegrens van Ridderkerk, ongeacht in 

welke buurgemeente deze plaatsvinden, houden we nauwlettend in de gaten om de leefbaarheid van 

onze inwoners daarbij goed onder de aandacht te brengen. Met betrekking tot BT Oost zijn er op dit 

moment geen nieuwe ontwikkelingen te melden. 

 

 

Hoogachtend, 

 

Het college van burgemeester en wethouders van Ridderkerk, 

de secretaris,     de burgemeester, 

 

 

 

 

Dhr. H.W.J. Klaucke    Dhr. C.A. Oosterwijk 

 


